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Vážení občané,
Únor je nejkratším měsícem a 

tak na mě redakce našeho zpravo-
daje „útočila“ , abych dodal svůj 
příspěvek co nejdříve. Právě třetí 
únorový týden byl ale událostmi 
nejvíce nabitý a já jsem je chtěl 
pochopitelně aktuálně zařadit. Za 
měsíc by jistě již aktuální nebyly.    

V tomto týdnu jsem měl možnost hovořit hned s dvě-
ma ministry o otázkách, které se naší obce týkají velmi 
výrazně. V pátek 19. února krátce s ministrem životního 
prostředí v Lanžhotě, kde proběhlo jednání za přítom-
nosti starostů a zástupců ministerstva k záměru nové 
CHKO. K této otázce se ještě obšírněji vrátím v dalším 
textu. Ve středu jsem pak využil pozvání do Kroměříže, 
kde jsem měl možnost pro změnu výrazně delší dobu 
hovořit s ministrem kultury. Toto setkání bylo i zcela 
konkrétní, neboť jsem získal příslib podpisu rozhodnutí 
o jízdárnách do konce února. Pan ministr s největší prav-
děpodobností navštíví také naši obec začátkem dubna, 
aby měl možnost se přímo na místě seznámit s našimi 
prioritami. 

Polovina února byla také v tomto roce termínem po-
dání žádostí do programu rozvoje venkova. V minulosti 
jsme byli opakovaně úspěšní v dotačním titulu č. 8, který 
umožňuje čerpat dotace na splácení úroků z úvěrů na 
realizaci infrastruktury. S ohledem na velikost naší obce 
to byl také jediný dotační titul, kde jsme mohli z tohoto 
programu žádat. Žádosti na podporu propagace, proto 
podáváme společně prostřednictvím našeho mikrore-
gionu. V letošním roce byla poprvé umožněna výjimka  
pro obce nad 2000 obyvatel podat žádost v DT1 speciel-
ně na vytvoření nové třídy v mateřských školách. I této 
možnosti jsme využili, protože počítáme s rozšířením 
kapacity od školního roku 2010-11. Bohužel platí v tom-
to roce  kritérium maximálně jedné dotace pro obec, 
takže budeme muset uvážit, která z žádostí má větší 
šanci (u školek je vyčleněno pouhých 5 milionů korun 
pro celý kraj). Nově jsme využili nabídky kraje podílet 
se na projektu turistických odpočívek na mezinárodní 
cyklotrase. Spolupráce v tomto případě není vázána fi-
nančními požadavky a umožní na dvou příjezdech in-
stalovat potřebné informace o naší obci tak, jak někteří 

Slovo starosty
naši občané opakovaně požadovali. V minulosti jsem 
v této souvislosti přislíbil, že vhodný způsob řešení 
– získání příspěvku na realizaci – nalezneme, abychom 
nadbytečně nezatěžovali náš rozpočet.

Nyní se ale vrátím k tomu, co zřejmě naši veřejnost 
v minulých dnech zajímalo nejvíce. Tedy k problematice 
záměru zřídit novou chráněnou krajinnou oblast Sou-
tok. Tou nejaktuálnější informací, jak už jsem úvodem 
zmínil, bylo setkání s ministrem Dusíkem, který přijel 
se záměrem diskutovat připomínky, které obdržel od 
jednotlivých obcí. Po pravdě řečeno se jednalo spíše 
o zopakování argumentů, které již mohli například slyšet 
naši občané od zástupců ministerstva na prosincovém 
jednání zastupitelstva. Nejdůležitější snad bylo vyjád-
ření ministra, že se hodlá zabývat všemi připomínkami. 
Ovšem termín vypořádání připomínek, tedy duben, se 
mi jeví v případě, že by se jednalo o opravdu seriozní 
diskusi a hledání možných kompromisních výstupů, jako 
zcela nedostatečný. Pro mne osobně byla velmi důležitá 
kladná odpověď na přímou otázku, kterou jsem panu 
ministrovi položil, jestli jsou připraveni se změnami 
navržené hranice CHKO upravovat i hranice EVL Niva 
Dyje. Takovýto požadavek vznesla oficiálně zatím jen 
naše obec a zástupci ochrany přírody se k ní stavěli do-
sud velmi odmítavě. Kromě toho lze také z různých vyjá-
dření, která zazněla, vyvodit , že s úpravou vedení hranic 
v nejbližším okolí naší obce se již v zásadě počítá.

Drazí spoluobčané, dovolte abych na tomto místě 
vyjádřil můj  přístup k problematice zřízení CHKO. 
Domnívám se totiž, že při diskusi o tom, zda nové 
CHKO odmítnout či nikoliv se vytrácí jedna zásadní 
informace. Tou je skutečnost, že  navrhované území ob-
lasti se prakticky kryje s již existující ochranou evropsky 
významné lokality. V našem případě se jedná o zhruba 
32 km2 Nivy Dyje (zbylou část oblasti tvoří EVL SOUTOK 
a PO Tvrdonicko). Toto území tedy již ochraně a s tím 
spojeným omezením  podléhá a odmítnutí CHKO na tom 
nic nezmění. Zatímco v roce 2004 seznam jednotlivých 
lokalit Natury 2000 schválila vláda bez jakékoliv diskuse 
s obcemi, teď jsme k diskusi nad podklady a záměrem 
byli vyzváni. Vzhledem k tomu, že se již při vyhlašová-
ní „Nivy Dyje“ počítalo se zřízením CHKO, domnívám 
se, že celkem logicky představuje současná diskuse 
o parametrech připravované CHKO diskusi i o hrani-
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Co se událo

cích naturových. Proto jsem zastáncem vedení polemiky 
o předložených materiálech a rád bych ji spojil právě 
s možností úpravy hranic existující ochrany Nivy Dyje, 
která některé naše rozvojové záměry již v tuto chvíli 
omezuje. Myslím, že tuto diskusi nám ministerstvo dluží 
a já ji tedy chci bezezbytku využít. Striktní odmítnutí 
nové CHKO sice může být působivé, ale s ohledem na 
výše uvedené toho mnoho nemění.

Možná, že po přečtení předchozího odstavce většina 
z vás pochopila a nemusím již tedy odpovídat na velmi 
často kladenou otázku „proč starosta přímo neodmítá 
zřízení CHKO?“. Snad jsem tedy rozptýlil obavy někte-
rých „odborníků na příslušnou tematiku“, kteří šířili 
informaci, že za tím musí přece něco být… Nicméně 
řada jiných dotazů padla a na ně bych nyní na závěr 
rád odpověděl.

Jak rozhodlo zastupitelstvo v záležitosti CHKO? Pro 
jednání zastupitelstva bylo připraveno souhrnné usne-
sení, které především reflektovalo naše stanovisko k na-
vrženým materiálům, které nám byly poskytnuty. Toto 
stanovisko bylo přijato téměř jednomyslně a na závěr 
svého příspěvku je uvádím v plném znění.

Jaký vliv měla na rozhodování zastupitelstva petice 
k problematice CHKO? My jsme samozřejmě k požadav-
kům přihlédli. Je dobré znát názor našich občanů. Na 
druhou stranu si myslím, že prostor pro petici nastane 
teprve v momentě, kdy zahájí ministerstvo proces zři-
zování CHKO. Zatím nás „pouze“ požádali o stanovis-
ko k záměru, tedy k pravidlům, kterými by se případně 
dotčené území řídilo.

Proč nebyla zajištěna dostatečná informovanost všech 
občanů? Tuto interpretaci musím zcela odmítnout. Hned 
po obdržení všech poskytnutých materiálů jsem zajistil 
jejich zveřejnění na webu obce a základní informace byla 
vyvěšena na úřední desce. Pozdržel jsem vydání listopa-
dového zpravodaje, abych mohl tuto informaci zveřejnit 
a pozvat občany na prosincové jednání zastupitelstva, 
kam byl tento bod za účastí zástupců předkladatele 
zařazen. Mimochodem zatím taková jednání proběhla 
jenom ve dvou obcích. To že nebyla připravena informace 
občanům ve zkrácené podobě je problém předkladatele, 
který to také následně uznal.

Starostovi se údajně nelíbilo, že proběhla petice? Tak 
tato věc je přece jenom složitější. Za prvé si nejsem tak 
úplně jist, zda všem podepisovaným byla situace přesně 

vysvětlována. Za druhé mám k peticím trochu výhrady 
poté co jsem zažil kolem přeložky (možná si vzpomene-
te jaké „zásadní a odborné“ výhrady tehdy zaznívaly). 
Hlavně však nebylo potřebné „úkolovat“ zastupitelstvo, 
protože náš názor byl celkem zřejmý. Ty výhrady samo-
zřejmě musí být směrovány vůči předkladateli – tedy 
ministerstvu, což bude mít větší smysl, až k procesu 
vyhlášení dojde. 

Usnesení přijaté zastupitelstvem obce na jednání 
dne 28. ledna:

13/10 schvalují vyjádření k vyhlášení nové CHKO 
Soutok ve znění: 

- obec Lednice obdržela dne 18. 11. 2010 k projednání 
a připomínkování podklady k připravovanému návrhu 
nové CHKO Soutok s termínem sdělení připomínek do 
31. 1. 2010. V této souvislosti konstatujeme, že poskyt-
nutý termín nebyl dostačující k tomu, abychom zajistili 
oslovení a shromáždění připomínek všech relevantních 
subjektů. S ohledem na skutečnost, že MŽP teprve při-
pravuje projednání podkladů s hospodářskými subjekty 
a jejich připomínky považujeme pro přijetí komplexního 
stanoviska obce Lednice za významné, žádáme o pro-
dloužení termínu pro dodání všech připomínek. Obec 
Lednice si vyhrazuje právo dále doplňovat připomínky 
obsažené v tomto stanovisku tak, jak budou do nově sta-
noveného termínu předání připomínek obci dotčenými 
subjekty předkládány.

- Zastupitelstvo obce Lednice se plně ztotožňuje 
s připomínkami dotčených měst a obcí, obsaženými ve 
stanovisku ze dne 28. 1. 2010, podepsaném představiteli 
regionu Podluží a Lednicko-valtického areálu (stanovis-
ko je nedílnou součástí tohoto usnesení).

- Zastupitelstvo obce Lednice požaduje provést úpra-
vy hranic a zonace ve vztahu k NKP Lednický park dle 
požadavků odborné veřejnosti.

- Zastupitelstvo obce Lednice požaduje provést výraz-
nou úpravu navržených hranic tak, aby bylo vypuštěno 
zastavitelné území obce a dále byly respektovány roz-
vojové záměry obce, které jsou předloženým návrhem 
ohroženy. 

- Zastupitelstvo obce Lednice doporučuje, aby součas-
ně s úpravou původně navržených hranic CHKO byla 
provedena i revize navržených hranic dotčené EVL.

RNDr. L. Kabát

V sobotu 6.února bylo na přístavišti v lednickém 
parku veselo. Sešli se tam totiž  vodníci, smrtka, čert, 
dvě roztomilá miminka, rytíři,  beruška, dívčinky s pěk-
nými copánky, tetiny s husou, ale třeba taky polohrubá 
a hladká mouka a spousta dalších příznivců fašanku. 
Samozřejmě k ještě veselejší náladě přispěli hudebníci, 
nechyběla ani basa. Barevný průvod se vydal, jak je už 

Lodnický fašank
tradicí, lednickým parkem k zámku, na náměstí, pokra-
čoval Lednicí a na různých místech je čekalo občerstvení 
od štědrých hostitelů. Zakončení bylo také dle obyčeje 
– basa byla pohřbena a je konec s muzikou. Atmosféru 
přiblíží následující fotografie.

 Mgr. Jana Pánková
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Již 4. ročník Lodnického fašanku společně uspořádaly 
Okrašlovací spolek Lednice, 1. Plavební, Hippoclub Ledni-
ce, MO KDU-ČSL Lednice a obec Lednice. Chladné zimní 
počasí nám v tento den alespoň trochu zpříjemnil dlouhý 
průvod maškar, ale i Vás občanů, kteří jste se postupně 
k této opravdu vydařené akci připojili.

Okrašlovací spolek Lednice děkuje všem spoluorganizátorům a spolupracovníkům, kteří nám pomohli s pří-
pravou a zajištěním bezvadného průběhu letošního 4. Lodnického fašanku v Lednici. Rovněž děkujeme všem 
kostýmovaným ledničákům i přespolním maškarám za účast, díky které šlo letos v průvodu téměř 100 maškar! 
Poděkování za trpělivost patří i nic netušícím řidičům vozidel, projíždějících v sobotu naší obcí, kteří byli maš-
karami zastavení a zcela dobrovolně přispívali do fašankových kasiček. Za pochopení děkujeme i všem civilním 
účastníkům fašanku, posypaným pro štěstí třemi podivnými mlynáři z řad fašančárů.

Hlavní poděkování však patří především Obci Lednice, Jendovi Vodáčkovi, KDU – ČSL Lednice, paní kastelánce 
Holáskové, firmám Vinotéka a radniční sklípek Moravský sommelier, Lima, 1.Plavební, Onyx Trade, Lázně Led-
nice, restauraci U Korunky, Vinnému sklepu U Čapků za přípravu občerstvení pro početné účastníky průvodu a 
především manželům Myslíkovým za poskytnutí prostor restaurace Hippoclub pro uspořádání fašankové veselice 
a zajištění jídla a pití pro všechny její účastníky. 

Poděkování
Proto bych ráda za kulturní komisi rady obce Lednice 

poděkovala pořadatelům, zúčastněným, hostitelům a všem 
ostatním, kteří se na této akci podíleli a přeju jim úspěšné 
pokračování fašankové tradice i v příštím roce. 

Za kulturní komisi Ing. Marie Míšová 

Fašank ve školce

Dneska je úterý-Masopust veselý, Medvěd tančí, basa bručí, přes celou vesnici jde průvod tan-
čící.

Po udělení POVOLENÍ od pana starosty proběhlo kejklování a 
hodování v hospodě Obecní dům.

Maškary zavítaly i do ZŠ



 
5

Své kejklování maškary zakončily na sídlišti Osvobození písní 
Jemine, domine, Masopust pomine

Lednická country taneční skupina „Lednický ranč“ po-
kračovala ve svých vystoupeních i v měsíci lednu. 9. ledna 
jsme zavítali do Strážnice, kde se konal Country bál a 28. 
jedna jsme pak svými ukázkami tanců potěšili obyvatele 
domova důchodců v Břeclavi.

S novým rokem byly spuštěny také naše nové webové 
stránky. Můžete na nich najít informace o minulých i bu-
doucích vystoupeních a třeba se i o nás něco málo dozvě-
dět. Stačí zadat adresu http://lednicky-ranc.cz.

Ludmila Jelínková, vedoucí „Lednického ranče“

Lednický ranč

Kabátová Jana, učitelka MŠ Lednice

Opět je tady sezóna plesů. V Lednici a okolí se jich ko-
nalo bezpočet, ale tenhle byl výjimečný – zahájen byl, jak 
u školních plesů bývá zvykem, polonézou. Kdo se přišel 
do hlohoveckého kulturního domu podívat, byl nadšen. 

3. učitelský ples
Paní učitelka Marie Chrástková s žáky ZŠ Lednice nacvi-
čila opět velmi pěkné předvedení tohoto tance. Určitě jí 
i mladým tanečníkům a tanečnicím patří poděkování.

Mgr. Jana Pánková
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Pozvání

Kulturní akce v Lednici  - březen 2010
14. 03. 2010  ČD Wellness IV.
 (9:40 odjezd z Brna, 16:20 odjezd z Lednice)
Místo konání: Brno, Lednice
Organizátor: ČD a.s., obec Lednice, lázně Lednice
Kontakt: +420 519 340 986, www.lednice.cz
Stručná charakteristika:jízda historickým motorovým 
vlakem z Brna do Lednice a zpět, v Lednici připraven 
bohatý program

27. 03. 2010  Velikonoční dílny
Místo konání: areál lázní Lednice
Organizátor: Lázně Lednice
Kontakt: +420 519 304 811 www.lednicelazne.cz 
Stručná charakteristika: přijďte si do lázní vyrobit vajíčko 
(různé metody zdobení) a inspirovat se velikonoční vý-

Místní organizace ČSSD v Lednici zve na  „Dětský 
maškarní karneval“, který pořádá v neděli 21. března při 
příležitosti prvního jarního dne a vítání jara. Děti všech 
věkových kategorií a v originálních maskách se spolu se 
svými rodiči mohou od 13 hodin v prostorách Penzionu 

Dětský maškarní karneval - pozvání
Myslivna u lednického nádraží pobavit při různých do-
vednostních soutěžích, hrách či zatančit si za doprovodu 
živé kapely. Výherce v soutěžích, ale i všechny ostatní 
děti, čekají hezké výhry a dárky. Pro všechny přítomné je 
zajištěno občerstvení.

Měsíce listopad a prosinec 2009 uběhly jako voda a s No-
vým rokem se fotbalisté Moravanu pustily do přípravy 
na jaro 2010. V průběhu uplynulého podzimu jsme se 
potýkali s neuvěřitelným počtem zraněných hráčů. Proto 
jsme vyhlíželi konec sezóny s vírou, že se tito přes téměř 
5 zimních měsíců dají dohromady a na jaře již budeme 
podávat výkony jako v loni. Přestože léčba u některých 
se poněkud protáhla, tak se již pár marodů do přípravy 
zapojilo. Prozatím jsme sehráli jedno přípravné utkání, ve 
kterém jsme porazili Přítluky 6:1. 

Důležitou změnu přichystal výbor Moravanu Lednice 
pro své fanoušky. Již v létě jsme avizovali, že přistoupíme 
na úpravu vstupného na mistrovské utkání. Po diskuzích 

Něco z  fotbalového Moravanu Lednice
s našimi fanoušky a z jejich námětů jsme se rozhodli pro 
následující řešení: 

Na všechna domácí utkání „A“ týmu mužů bude v jarní 
části jednotné vstupné, tedy i pro důchodce,  ve výši 30,-Kč. 
Děti, dorost a ženy zůstávají zadarmo. Současně zavádíme 
možnost zakoupit si PERMANENTKU na všech 7 utkání 
jarní část sezóny za cenu 100,-Kč. Tato permanentka bude 
mít platnost jen na jarní část soutěže, v létě se pak tato 
novinka vyhodnotí a zavede se permanentka na celou se-
zónu (podzim – jaro). Permanentka bude vydána na jméno, 
objednat si ji můžete od 1. 3. 2010 buď osobně u Miroslava 
Schallenbergera nebo Josefa Mynaříka, případně na tel.: 
603 517 512. 

Sobota  27. 2. 2010  v  14:00 hod.
FC Pálava Mikulov  -  Moravan Lednice   (hř. Mikulov)
Sobota    6. 3. 2010  v  10:00 hod.
FK Valtice  -  Moravan Lednice   (hř. Mikulov)

Další přípravná utkání
Sobota  13. 3. 2010  v  14:00 hod.
Moravan Lednice  -  Sokol Novosedly   (hř. Lednice)
Neděle  21. 3. 2010  v  15:00 hod.
Sokol Charvatská Nová Ves  -  Moravan Lednice

Bc. Josef Mynařík, jednatel oddílu a radní obce Lednice
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Upozorňujeme občany, že splatnost místních poplat-
ků je 31. 3. 2010!!!

Témata občanů…
Ochrana proti americkému padlí angreštovému.
Na angreštu škodí jednak evropské padlí, které však 

není tak závažnou chorobou jako americké padlí, které je, 
jak říká název, původem ze severní Ameriky. V poslední 
době působí velké škody a následně úbytek angreštů, 
zejména mezi drobnými pěstiteli. Vzhledem k nutriční 
hodnotě angreštu je to velká škoda. Angrešt má vyšší 
výnos na plochu jako rybíz nebo jahody. V plodech má 
na příklad 30 mg/100g vitaminu C, což jsou ¾ obsahu 
tohoto vitaminu v citronech (40 mg) a vysoce předstihuje 
průměr u jablek (7 mg.).

Doposud se v ochraně angreštů proti padlí využívá pře-
vážně přípravků na základě síry, což je nutno několikrát 
za rok opakovat. 

Podle našich zkušeností jsou podstatně výhodnější stro-

Další informace – zajímavosti

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU
bilurinové přípravky. Jejich účinná látka je okopírovaná 
z penízovky. Z nich je nejběžnější Discus a Zato 50 WG. 
Rozdíl v účinnosti mezi nimi je zajímavý. Discus je rychle 
a vysoce účinný, ale jeho účinnost v čase poměrně rychle 
klesá. Zato 50 WG je pomalejší, ale velmi dlouho působí. 
Výhodou obou těchto přípravků je, že mají hloubkový 
účinek a rozšiřují se do okolí voskovou vrstvou na rostli-
ně. Používáme již po více let jeden jediný postřik Zatem 
50 WG na jaře ihned při odkvétání v koncentraci 0,015% 
(1,5 g na 10 l vody) a angrešt je pak po celý rok zcela zdra-
vý. Snad při prvním ošetření v minulém roce napadených 
angreštů by bylo výhodnější před květem aplikovat Discus 
v koncentraci 0,025% a pak po odkvětu uplatnit ještě Zato 
50 WG. Výhodou obou přípravků je, že při předávkování 
nepoškodí rostlinu.

Předpokládám, že tato metoda, poměrně málo pracná, 
by zabránila další likvidaci angreštů.

Ing. Drahomír Míša, Lednice

Fotografie:
1. Angrešt ošetření několikrát přípravkem Sulikol K
2. Pohled na celý stromek angreštu po aplikaci Zata 50 WG
3. Pohled na ošetřenou větvičku s plody po jarním ošetření

Na fotografie je možno nahlédnout na vývěsce v budově obec-
ního úřadu.

Ošetřeno přípravkem Zato 50 WG

Ošetřeno přípravkem Sulikol K
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Czech POINT, tj. Český 
Podací Ověřovací Infor-
mační Národní Terminál, 
je projektem, který by měl 
zredukovat přílišnou by-
rokracii ve vztahu „občan 

– veřejná správa“. Czech POINT bude sloužit jako asisto-
vané místo výkonu veřejné správy, umožňující komunikaci 
se státem prostřednictvím jednoho místa, tak aby „obíhala 
data a ne občan“. Přibližně od poloviny ledna 2008 tento 
projekt funguje i prostřednictvím Obecního úřadu v Led-
nici, v kanceláři - matrika (v přízemí) a v kanceláři – maje-
tek obce (1.poschodí). Pracoviště je označeno logem.

Co poskytuje CzechPOINT?
• Výpis z Katastru nemovitostí
• Výpis z Obchodního rejstříku
• Výpis z Živnostenského rejstříku
• Výpis z Rejstříku trestů
• Přijetí podání podle živnostenského zákona (§ 72)
• Žádost o výpis nebo opis z Rejstříku trestů podle zákona 
č. 124/2008 Sb
• Výpis z bodového hodnocení řidiče
• Vydání ověřeného výstupu ze Seznamu kvalifikovaných 
dodavatelů

Co je CzechPOINT?
• Podání do registru účastníků provozu modulu auto-
vraků ISOH
• Výpis z insolvenčního rejstříku
• Autorizovaná konverze dokumentů
• Datové schránky
• CzechPOINT E-SHOP - výpisy poštou
Ověřené výpisy z veřejných informačních systémů veřejné 
správy jsou zpoplatněny. Bližší informace lze získat na 
stránkách www.czechpoint.cz 

Upozornění
Výpisy, které získáte na kontaktních místech Czech 

POINT jsou primárně určeny pro použití na území Čes-
ké republiky. Použití listin v zahraničí se řídí různými 
pravidly a v případě, že budete pro vaší listinu vyžado-
vat tzv. superlegalizaci nebo apostilizaci, je nutné získat jí 
u vlastníka dané agendy (např. výpis z KN na příslušném 
katastrálním pracovišti, výpis z RT přímo na Rejstříku 
trestů).

Úřední hodiny:
Pondělí, Středa 8:00 – 11:00 12:00 - 17:00 
Úterý, Čtvrtek 8:00 – 11:00  12:00 – 14:00

Stolní tenis
Po odehrání odvetných utkání, kdy se tabulka rozdě-

lila na dvě poloviny, se vylepšit postavení „A“ družstva 
Lednice nepodařilo. První čtyři týmy tedy mezi sebou 
rozhodnou o postupujícím do vyšší soutěže a zbylých 
osm mužstev se utká ve vyřazovací části. Dle umístění 
v tabulce se tedy v této části utkají Boleradice A – Šakvice 

C, Němčičky C – Perná B, Lednice B – Velké Němčice B a 
Křepice B – Lednice A. Play down (vyřazovací část) sou-
těže se hraje na dvě vítězná utkání, kde má při případném 
třetím rozhodujícím zápase výhodu domácího prostředí 
lépe umístěný tým tabulky.

Tabulka soutěže - Nadstavba A po 5. kole

Poř. Mužstvo Utkání V R P Zápasy Body

1. Lanžhot D 16 14 0 2 188:100 44
2. Rakvice A 16 11 1 4 179:109 39
3. Šitbořice A 16 11 0 5 176:112 38
4. Šakvice B 16 9 2 5 175:113 36
5. Boleradice A 16 8 1 7 142:146 33
6. Němčičky C 16 6 1 9 132:156 29

Tabulka soutěže - Nadstavba B po 5. Kole
Poř. Mužstvo Utkání V R P K Zápasy Body
1. Lednice B 16 7 3 6 0 162:126 33
2. Křepice B 16 8 1 7 0 146:142 33
3. Lednice A 16 5 4 7 0 147:141 30
4. Velké Němčice B 16 6 1 9 0 127:161 29
5. Perná B 16 4 0 11 1 107:181 23
6. Šakvice C 16 0 0 16 0 47:241 16

Jaromír Jelínek, vedoucí oddílu stolního tenisu při TJ Moravan Lednice

Místní organizace Českého zahrádkářského svazu 
v Lednici děkuje všem sponzorům, kteří svými finanč-
ními prostředky či sponzorskými dary přispěli jednak 
ke zdárnému průběhu lednového zahrádkářského 
maškarního karnevalu, ale zejména k vytvoření bohaté 
a nápadité tomboly, která byla vrcholem celé zábavy a 
potěšila desítky přítomných. Pro nedostatek místa ne-
lze všechny dárce vyjmenovat, ač by si to zasloužili. Je 

Poděkování zahrádkářů
však nutno podotknout, že přispěli všichni, které jsme 
oslovili, ať už to byly orgány státní správy v obci, firmy, 
organizace, malí, větší i ti největší podnikatelé, jakož 
i docela obyčejní občané, kteří, ač zuří krize, rádi dali ze 
svého do společného. Ledničtí zahrádkáři  všem těmto 
sponzorům vyslovují svůj dík! 

Organizační výbor MO ČZS Lednice
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Již téměř rok působí v Lednici občanské sdružení 
Okrašlovací spolek Lednice. Spolek založili v březnu 2009 
občané Lednice, kteří se chtěli aktivněji zapojit do rozvoje 
a zkrášlování své obce, do ochrany jejich historických, 
kulturních i přírodních hodnot. Registrace spolku Minis-
terstvem vnitra byla provedena 10. dubna 2009 a spolek 
tak mohl oficiálně zahájit svou činnost, ve které navazuje 
na více než stoletou tradici mnoha okrašlovacích spolků, 
působících v Čechách i na Moravě ještě v dobách Rakous-
ka – Uherska, 1. republiky i v pozdějších obdobích.

Z častých dotazů, jak jsme přišli na název “okrašlovací 
spolek” vyplývá, že dnes málokdo něco ví o bohaté his-
torii spolkové činnosti v našich zemích. Počátek vzniku 
spolkového života v našich městech a obcích totiž spadá 
již do období po roce 1860, kdy byl absolutistický systém 
monarchie nahrazen ústavou. A především po roce 1876, 
kdy světlo světa spatřil spolkový zákon, podle jehož zně-
ní stačilo politické správě pouze oznámit vznik spolku, 
nastal u nás čilý společenský a vlastenecký ruch. Jeho 
výsledkem bylo zakládání spolků nejrůznějšího zaměření 
– zájmových, zábavních, vlasteneckých, hospodářských, 
živnostenských, sociálních, obranných apod. Ve spolko-
vém katastru okresu Břeclav je zapsáno na 66 spolků, 
působících v minulosti u nás v Lednici. Nejstaršími 
z nich byly Eisgruber Los – Verein, tedy jakýsi loterijní 
spolek (založený r. 1870) a Spořitelní a zápujčkový spo-
lek (zal. r. 1871), v roce 1880 pak vznikl Hospodářský a 
živnostenský spolek, v roce 1882 Spolek veteránů, v roce 
1884 Spolek hasičský (Freiwillige Feuerwehr Eisgrub). 
Nejstarším podpůrným spolkem v Lednici byl v roce 
1884 založený Spolek přátel dětí. Z kulturních spolků 
byl nejdříve založen Pěvecký spolek (1892). Významné 
místo v kulturním a společenském životě Lednice měl 
divadelní spolek Eisgruber Bühne, tedy Lednická scéna, 
založený v roce 1924.

Tato malá historická exkurze dokazuje, že i když byl 
náš Okrašlovací spolek v Lednici založen teprve nedávno, 
má historicky na co navazovat.

Prostřednictvím pořádání kulturních akcí, obnovová-
ním a udržováním místních tradic, osvětovou, kulturní a 
ekologickou činností chceme napomáhat vytvářet vztah 
k místu, kde žijeme, a za které cítíme spoluodpovědnost. 
Naší snahou je i zlepšovat mezilidské vztahy v obci a 
podporovat rozvoj zdravého lednického patriotismu.

Scházíme se na pravidelných členských schůzích a 
valných hromadách, kde připravujeme akce, plánujeme 
naši činnost, vymýšlíme nápady na okrášlování a hod-
notíme, co se nám povedlo. Rádi mezi sebou přivítáme 
další členy a příznivce, kteří mají chuť společně s námi 
zkrášlovat Lednici! 

A co se nám za první rok naší činnosti podařilo? Po-
suďte sami:

Společně s dalšími partnery (zejména s obcí, lázněmi a 
místními firmami) jsme uspořádali řadu kulturních a spo-

Z ČINNOSTI 
OKRAŠLOVACÍHO SPOLKU LEDNICE

lečenských akcí (11.4. Vítání jara, 28. 6. Rozmarné lázeňské 
odpoledne, 2. 8. Slavnost k otevření dětského hřiště, 27. 9. 
Divadelní představení Velká zebra v sále jízdáren, 28. 10. 
Oslavy 28. října v jízdárnách, 17. 11. Koncert ke 20. výro-
čí Sametové revoluce, 24. 12. Štědrovečerní koledování u 
zámecké kaple).

Vybudovali jsme první veřejné dětské hřiště v Lednici 
a upravili parčík v jeho okolí. Hřiště na ulici Cihlářská 
za téměř 400.000,- Kč vzniklo díky práci a finančním pří-
spěvkům našich členů i řady lednických občanů a firem. 
Mobiliář hřiště jsme darovali Obci Lednice.

Pod názvem Lednická kapela začala v rámci spolku 
fungovat skupina příznivců hudby období 30. a 40. tých 
let minulého století – Lednická kapela, která pro ledničáky 
i návštěvníky obce letos připravuje několik koncertů a vy-
stoupení. Naposled se například představila v programu 
Adventního jarmarku na Zámeckém náměstí. V nejbližší 
době vystoupí s programem Perličky stříbrného plátna 12. 
března v Bulharech na výroční schůzi Svazu postižených 
civilizačními chorobami. Tento koncert našim důchodcům 
sponzorsky zajišťuje Okrašlovací spolek.

V roce 2010 budeme pokračovat v pořádání kulturních 
a společenských akcí - 6. února to byl již čtvrtý Lodnický 
fašank, 4. dubna proběhne tradiční Vítání jara v zámec-
kém parku, 8. května se u lednických lázní opět vrátíme 
do časů našich babiček v rámci akce Rozmarné lázeňské 
odpoledne, kterým bude zahájena další lázeňská sezó-
na. Připravujeme i okrašlovací akce, jejichž náplní bude 
úklid a úprava veřejných prostranství i výsadba zeleně. 
Počítáme i s jarní údržbou dětského hřiště, kde bude třeba 
natřít prolézačky, lavičky i oplocení, vyhrabat trávníky 
a vysadit živý plot, který hřiště oddělí od nově vybudo-
vaných parkovacích míst v jeho bezprostřední blízkosti. 
V únoru jsme iniciovali a s obcí napůl uhradili odborné 
ořezání a ošetření staré vrby, rostoucí přímo u hřiště tak, 
aby padající suché větve neohrožovaly děti.

Všechny informace o spolku, jeho činnosti, členech,  
připravovaných aktivitách i možnostech jak se do nich za-
pojit jsou k dispozici na právě zprovozněných webových 
stránkách na adrese: www.okraslovacispolek-lednice.eu

Jaroslav Martinek, místopředseda spolku
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Protože u nás už roky působí autoškola, zašla jsem za 
jejím zakladatelem panem Adolfem Svobodou a učitelkou 
v autoškole paní Markétou Svobodovou, kteří mi ochotně 
poskytli informace, o které se s vámi podělím.

1. Od kterého roku  Autoškola Adolf Svoboda  při-
pravuje nové řidiče?

V roce 1990 jsme začali s kurzem na motocykly a osobní 
auta. Pro zajímavost – hned v prvním kurzu byl zapsán a 
řidičský průkaz získal současný policejní ředitel Leoš Tržil. 
V krátké době jsme získali registraci na výcvik všech sku-
pin motorových vozidel od skupiny A po skupinu DE (pro 
laiky – autobus s přívěsem). V roce 1995 jsme získali, jako 
jediní na okrese,  Certifikát kvality ÚAMK (Ústředního 
automotoklubu, sekce Besip Praha), který nám umožňu-
je zabývat se prevencí nehodovosti silničního provozu, 
dopravní výchovou žáků ZŠ, výukou a výcvikem řidičů 
vozidel k získávání profesního osvědčení. Už 2 roky máme 
akreditaci školicího střediska k získání profesní způsobi-
losti pro skupinu DE. Dopravní výchovu poskytujeme jako 
jediní na okrese včetně Hustopečska a Mikulovska.

2. Jak dlouho trvá získání řidičského oprávnění?
Podle druhu výcviku, podle individuálního přístupu 

žáka. V průměru je to za 4 až 6 týdnů. Ze zákona je stano-
vena minimální délka kurzu na tři týdny. Nejdéle může 
výcvik trvat 18 měsíců od zahájení. 

3. Z jakých částí se skládá zkouška a co dělá frekven-
tantům autoškoly největší problémy?

Zkouška má tři části – pravidla silničního provozu 
– v současné době počítačovou formou, výsledky jsou 
centrálně zpracovávány. Pak je to ústní zkouška ze zá-
kladů znalostí údržby vozidla a časově nejnáročnější je 
znalost bezpečného ovládání a řízení vozidla. Zkoušky 
jsou mnohem náročnější, tím pádem je větší procento 
neúspěšných. Nejnáročnější je jízda, ta totiž svědčí o sa-
mostatném rozhodování. Samozřejmě až praxí se stává 
z řidiče dobrý řidič. 

4. Jak tedy konkrétně probíhá výcvik jízdy?
První hodina je teorie – seznámení s vozidlem, pak ná-

sleduje nácvik na trenažéru – základní ovládání automo-

Autoškola Adolf Svoboda 
- Lepší je v životě ztratit hodinu než v minutě život 

bilu, poté si sedne budoucí řidič do auta a nejdříve trénuje 
na cvičišti, poté v mírném provozu, závěr tvoří jízda ve 
městě – zde se také konají zkoušky. Také je důležité naučit 
se parkovat – např. před nákupními středisky.

5. Kolik v současné době zaplatí zájemce o řidičák?
Je to individuální, záleží na skupině už získaného řidič-

ského oprávnění, slevu mají studenti, máme také věrnostní 
slevy. Stálým klientům dáváme slevy i na školení řidičů. 
Abychom byli konkrétní, řidičské oprávnění na motorku 
stojí od 4000 Kč, na osobní auto od 8000 Kč, na nákladní 
automobil a autobus je to od 11000 – 12000 Kč. 

6. Kolik řidičů  získá ve vaší autoškole řidičský prů-
kaz za rok?

Je to asi 250 řidičů, máme dvě provozovny – v Lednici 
a v Mikulově na SOU. 

7. Kdo tvoří tým Autoškoly Svoboda?
Adolf Svoboda starší, Adolf Svoboda ml., Marta Pixová, 

Markéta Svobodová a Pavel Vítek 
(v Mikulově).
8. Jaké jsou vaše názory na současné chování řidičů 

na sinicích?
To, co někteří předvádějí na silnicích, se v žádné auto-

škole neučí. Podle statistik byly ženy lepší řidiči než muži 
(zavinily méně nehod), ale v současné době mám pocit, 
jako by se to srovnalo. Obracejí se na nás lidé, kterým byl 
zadržen řidičský průkaz (za získání 12 bodů) – ti totiž musí 
projít zkouškami  jako žák autoškoly. Musí  dělat jízdy na 
všech vozidlech, na něž mají oprávnění. Paradoxně tito lidé 
u zkoušek propadají v mnohem větší míře, protože jedou 
tak, jak jsou zvyklí jezdit, a ne tak, jak se jezdit má.

9. Vím, že máte ještě autobusovou přepravu.
Ano, disponujeme 2 velkými autobusy a jedním ma-

lým pro 28 cestujících, zajišťujeme přepravu dětí třeba na 
plavání, na školní výlety a exkurze, jezdíme s místními 
důchodci na výlety, také zajišťujeme zájezdy.

Přeji hodně kilometrů bez nehody a spoustu úspěšných 
řidičů a také děkuji za rozhovor – Mgr. Jana Pánková
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V životě lidském se sejde celá řada událostí na které člo-
věk nerad vzpomíná. Teda pokud si vůbec ještě vzpomene. 
Výpadky paměti postihnou každého, starého i mladého, 
někoho občas, jiného docela často. Výsledkem pak bývají 
situace někdy komické, jindy třeba i tragické. Jeden takový 
případ, nazvěme ho tragikomickou zapomnětlivostí, se 
před řadou let přihodil i jednomu místnímu, tedy led-
nickému občanovi. V restauraci Obecní dům v Lednici 
příhodu nedávno vzpomněl velký pamětník od stolu 
penzionovaných rentiérů, pan…

Zmýlená platí
Když Ota Bakalík ovdověl, neboť mu překvapivě umře-

la manželka, byl už sedm let v zaslouženém důchodu. 
Po celoživotní dřině na dráze si penze opravdu užíval, 
nic nedělal, rybařil a choval králíky. K poměrně slušné 
penzi si žádnou vedlejší práci nehledal řka, že stejně by ty 
peníze navíc babka, jako manželka, narvala děckám. Ona 
sama nikdy v životě nepracovala, byla v domácnosti a 
o svého chlebodárce se starala víc jak pečlivě. Výsledkem 
bylo, že Ota si na stará kolena neuměl uvařit ani vajco, 
natož čaj. Proto, když jeho věrná Pepina navždy opustila 
pozemská loviště, první starostí bylo, poté co přebolel žal, 
tedy asi za týden, sehnat novou hospodyni do maličkého 
domku, v němž zůstal zcela opuštěn. Ne snad, že by se 
mu stýskalo po kráse bez závoje, na to neměl pomyšlení 
už od roku 1957, kdy po úraze v kolejišti přišel o polovi-
nu šourku. Potřeboval prostě někoho, kdo mu uvaří i ten 
čaj. Netrvalo dlouho a ruka ocitla se v rukávu. Františka 
Klubíčková ze sousední dědiny byla vdovou už deset let, 
děti neměla a tak ráda přijala Bakalíkův návrh, že mu bude 
přes den hospodařit v domku, spát však bude každý ve 
svém. A tak se stalo. Tato „spolupráce“ trvala tři roky a 
možná by přerostla i v něco důvěrnějšího, kdyby se nestala 
událost, která je navždy rozdělila. Na tomto místě je třeba 
poznamenat, že Bakalík Ota byl nadprůměrně šetřivý a 
opatrný, jak se dnes říká lakomcům, a zkusil kdysi na 
vlastním koleně i pověstné přísloví, že „pro groš si dal 
vrtat koleno“. Jenže vydržel jen dva závity vrtáku a pak 
zvítězila bolest. Druhou podstatnou zmínkou je, že na 
dvoře svého domku choval psa, byla to snad kolie, která 
s ním žila již sedm let, a Ota ji měl rád skoro stejně jako 
svou nebožku.

Den v měsíci, kdy dostával důchod, vyhlížel bývalý 
železničář poštovní doručovatelku již od rána a vždy se 
modlil, aby, kdyby ji nedejbože někdo přepadl a ukradl 
peníze, to bylo až poté, co on převezme svou penzi. Pak 
si peníze pečlivě přepočítal, oddělil částku pro hospody-
ni Fanynu a zbytek schoval do vtipné skrýše na chodbě. 
Jednou se mu zdálo, že posluhovačka viděla kam peníze 
schovává a proto je druhého dne ze skrýše vyzvedl a 
schoval jinam. Asi za týden si Ota šel do své skrýše pro 
peníze, chtěje si zakoupit novou remosku. Naučeným 
pohybem sáhl do úkrytu a zkoprněl. Peníze jsou pryč! 
Půl dne systematicky prošmátrával celý domek, aby 
nakonec usoudil, že peníze mu musela ukrást jedině ta 

Hospodské historky  aneb  Stalo se před lety…
sviňa Františa. A tak hned na ni zhurta uhodil, aby mu 
peníze vrátila. Stará žena hleděla nechápavě o co jde a 
odmítala se ke krádeži peněz přiznat, což Bakalíka Otu 
rozlítilo ještě víc. Nejprve ji škrtil a zřejmě by svůj skutek 
i dokonal, kdyby, jak Františa při unikajícím dechu z hrdla 
nevyvalila předsmrtně oči, že v té chvíli vypadala jak 
Hurvínkova matka, jí pod tlakem železničářovy zocelené 
ruky z levého důlku nevyskočilo skleněné oko, které měla 
jako náhradu za absentující skutečný zrakový orgán. Skle-
něnka se kutálela po podlaze zrovna pod botu zápasícího 
ajznboňáka, ten na ni šlápl, podjela mu noha a spadl hubou 
přímo do kýblu s pomyjemi. Ještě před dopadem stihl 
uvolnit smrtící stisk, čehož Fanka využila k vytoužené-
mu úprku do seknice. Tam za ní po chvíli dorazil i Ota, 
nalokán pomyjí a již zcela uklidněn. Na dlani jí podával 
skleněné oko, které překvapivě neutrpělo žádné škody, za 
což pochválil tradiční českou a světově známou sklářskou 
školu proslulou kvalitou svých výrobků. Když ani další, 
nyní již klidná debata nevedla k přiznání posluhovačky, 
která přísahala na celou Svatou trojici a ještě na i na Jana 
Husa, vdovec Ota na její přiznání rezignoval. Tak mocně 
na něho zapůsobila její poctivá přísaha, neboť sám byl 
ateista. Společně pak dospěli k neomylnému závěru, že 
peníze musel tedy ukrást někdo cizí ! Ale jak se ten zloděj 
dostal do domku? Jedině zezadu přes dvůr, a tam přece 
hlídá pes. A v tom okamžiku se Bakalík znovu zakabonil. 
Co to je hlídače, když pustí do dvora a do baráku cizího 
člověka? Takového psího darmožrouta on teda živit nebu-
de. A hned také jednal. Vzal svou milou kolii na vodítko a 
vydal se za jedním známým myslivcem, o kterém věděl, že 
pro ránu (z pušky) nejde nikdy daleko. Nic netušící fenka 
si pěkně vykračovala ulicí vrtíc radostně ohonem, neboť 
se mylně domnívala, že je vedena na pokrytí. Opak byl 
pravdou a domů se Bakalík vrátil už sám. Lásku k němé 
tváři tady přebila láska k penězům.

Uplynulo několik týdnů a blížily se Vánoce. K Bakalíko-
vi přijela dcera, aby mu před svátky uklidila dům, neboť 
posluhovačka Františa neunesla nepravdivé obvinění 
z krádeže peněz a opustila jeho služby, ačkoliv ji osamělý 
vdovec vřele přemlouval, hladě ji přitom po revmatickém 
koleně a dokonce jí i nabídl zvýšení honoráře o pět korun. 
Její práci tak dočasně převzala dcera, která se do úklidu 
pustila zgruntu. Když chtěla vycídit skleněné polokoule 
na starém a nesvítícím lustru v pokojíku, nahmatala v jed-
né bani jakýsi balíček. Otevřela ho a málem jí vypadly 
zuby. V balíčku ležely naskládané stokorunky a bylo jich 
skoro osmdesát. Na tehdejší finanční poměry částka ne 
zanedbatelná. Když to uviděl tata, skoro ho kleplo. Po 
chvíli se rozplakal. V duchu si vyčítal, že křivě obvinil 
svou hospodyni, a ještě víc, že nechal zahlušit svého nej-
věrnějšího přítele psa. A to jen pro svou krátkou paměť. 
A rozeštkal se ještě srdceryvněji, když si uvědomil, že 
nějakou částku ze svého pokladu bude muset věnovat 
dceři, která ho nedávno požádala o finanční výpomoc a 
jíž tvrdil, že nemá ani floka. 

Zaznamenal Zdeněk Pavlů
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ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA.

03. 03. 2010 PRINCEZNA A ŽABÁK Vstupné
59,-

Animovaná pohádka USA, český dabing,  91 minut
Walt Disney Animation Studios přichází s klasickou 
animovanou pohádkou Princezna a žabák od tvůrců 

fi lmu „Malá mořská víla“ a „Aladdin“.
17:00 A 19:00 Mládeži 

přístupný

10. 03. 2010 KAWASAKIHO RŮŽE Vstupné
59,-

Drama ČR, 99 minut
Za každou lží se skrývá pravda a za ní pravda ještě 

hlubší....18:00 A 20:00 Mládeži 
přístupný

17. 03. 2010 ALVIN A CHIPMUNKOVÉ 2 Vstupné
59,-

Komedie USA, český dabing, 88 minut
Jsou zpět a nejsou sami....17:00 A 19:00 Mládeži 

přístupný

24. 03. 2010 AVATAR Vstupné
59,-

Sci-fi  USA, český dabing,  161 minut
Vítejte v novém světě za hranicí vaší fantazie.....17:00 A 20:00 Mládeži 

přístupný

31. 03. 2010

POUTA Vstupné
59,-

Krimi ČR,145 minut

Thriller o temnotě a lásce, zničení a osvobození, vězení a 
útěku...

Přístupný 
od 12 let
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